
 

Konstituerende bestyrelsesmøde VIBY-ROSENVANG DAGTILBUD. 
D. 2020.09.14. 

Datoer for planlagte bestyrelsesmøder i indeværende år:  
d. 14.09.2020, d. 02.11.2020, d. 24.11.2020, d. 03.02.2021, d. 08.04.2021 og 08.06.2021   
fra 17.15 til 19.45.  

 

 
Hvor:        Det store møderum på Øster Alle  50 1 sal,  
                  Mødet blev afholdt over Teams 
            
Hvornår:   Fra kl. 17.15 til kl. 19.45  
   

Hvem:       
Forældrerepræsentanter:  

• Sidse Godske Olsen Børnehuset Grundtvigsvej     

• Kristian Krämer, Børnehuset Hurlumhejhuset    

• Michelle Thomsen, Børnehuset Fredensvang (-) 

• Signe Roholt, Børnehuset Vidtskue  

• Mie Lundgaard, Børnehuset Vilhelm Becks Vej  

• Thomas Lind, Børnehuset Moltkesvej  

• Mette F. H. Mathiasen, DII Tumlehuset   

• Lotte Lind Larsen, Østerbo Vuggestue og Børnehave  

• Mette Engberg-Sønderskov, Vuggestuen Bjørnbaksvej (-) 

 

Medarbejderrepræsentanter:  

• Gitte (Bjørnbaksvej)  

• Søren (Vilhelm Becks vej) 

• Dorthe (Vidtskue) (-) 

 

Dagtilbudsleder: Lisbeth  
 
Referent:  Lotte 

                                   

 

Lisbeth er mødeleder indtil bestyrelsen er konstitueret. 

Konstituerende møde, referat: 

Kl. 17.15-17.35:  

1) Præsentation af bestyrelsens medlemmer  

• Herunder forventninger til arbejdet i bestyrelsen 

 

De enkelte medlemmer præsenterede sig og fortalte om deres forventninger til det kommende år. 

Lisbeths forventninger er, at vi kommer til at arbejde for ”det hele dagtilbud”. Lisbeth ønsker, at vi får skabt et 

fælles forum til spørgsmål, undren og interesse.  

 
Kl. 17.35-17.45: 

2) Orientering vedr. bestyrelsesarbejdet v/Lisbeth  

• Styrelsesvedtægten for dagtilbudsbestyrelser (vedhæftet) 

• Dagtilbudsleders arbejde i forhold til bestyrelse 

• Opgave og kompetencefordeling, 

o Mulig delegering af kompetence til forældrerådet 
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Lisbeth orienterede om, at det er vigtigt, at vi er inde i, hvad vedtægterne omhandler, så vi har et fælles 

afsæt i det fremtidige arbejde. 

Hun orienterede om, hvad hendes rolle er ift. bestyrelsen. Hun er ikke en del af bestyrelsen, men hun er 

vores ”sekretariat”. 

Sidste år blev der arbejdet en del med ”principper”, og der ligger stadig masser af arbejde med dette 

fremadrettet inden for forskellige områder.  

 
Kl. 17.45-18.05: 

3) Godkendelse af forretningsorden (vedhæftet bilag) 

• Drøftelse og beslutning  

o Tavshedspligt 

o Konstituering  

o Valg af formand og næstformand, - herunder roller og ansvar 

o Referent, og type af referat. 

o Mødehyppighed (ordinære møder/fremgik af indkaldelsen) 

o Dato, tidspunkt og varighed (fremgår af indkaldelsen) 

o Foto, navn og øvrige stamoplysninger tlf og mail-adr. er den enkelte ansvarlig for at 

skrive i intra.  
 

Alle skal huske at underskrive tavshedspligt. Hvis ikke skal man give Lisbeth besked.  

Hvad der står i referatet, er der selvfølgelig ikke tavshedspligt på. 

Konstituering: 

Sidse fortsætter som formand. 

Lotte som næstformand og referent(beslutningsreferat). 

Forretningsordenen er godkendt af bestyrelsen. 

 

______________________________________________________________________________________ 

Ordinært bestyrelsesmøde, - referat: 

Den nyvalgte formand er mødeleder for resten af mødet.  

 

Kl. 18.15 – 18.45 

4) Opsamling af erfaringer og viden om Covid19/ med et forældreperspektiv: 

 
Drøftelse og videndeling med udgangspunkt i nedenstående spørgsmål?  

- Hvad har den seneste tid vist, som vi skal bringe med ind i vores fremtidige praksis?  

 Hvad kan vi være stolte af? Hvad har været svært?  
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Omstillingsparatheden blandt medarbejderne har været rigtig god. Det kan vi være stolte af. Det har været 

svært at holde den nære kontakt til medarbejderne og fornemmelsen for huset. 

 

- Hvordan oplevede I jeres børns trivsel og udvikling under corona?  

Positiv udvikling ift. aflevering, da der har været en voksen til at tage i mod og nogle faste rutiner at følge, 

som man ikke kunne afvige fra.  

Der har været bekymringer omkring hvordan udviklingen har været i storebørnsgrupperne i hhv. vuggestue 

og børnehave og især ift. skoleopstart. 

Det har været rigtig godt for børnene at være så meget ude i naturen.  

 

- Hvordan har I oplevet, at strukturen og organiseringen har været anderledes i perioden?  

 Er der noget, der har fungeret bedre end normalt?  

Er der noget, der har fungeret utilfredsstillende?  

Rigtig god ordning med at børnene har været inddelt i mindre grupper. Det afhænger dog lidt af alderen, 

hvorvidt det har været helt optimalt.  

Rammerne har været forskellige fra institution til institution, lokale forhold har budt på forskellige udfordringer 

ift. at følge retningslinjerne. Ved fælles hjælp er det lykkedes. 

Meldinger om mindre sygdom. Nye gode rutiner, som vi skal holde fast i. Det fungerer rigtig godt at tage 

mindre legetøj frem, som så bliver sprittet af.  

Det har også haft betydning for sygdomsbilledet, at børnene har været så meget ude. 

 

 - Hvordan har informationsniveauet, digitale løsninger og samarbejdet fungeret?  

Fint informationsniveau og en kommunikation i afdelingerne, som vi godt kan være stolte af. Der er blevet 

reageret hurtigt, når der er nyt at formidle.  

 

- Hvad har vi lært som bestyrelse (f.eks. rolle, samarbejde og kommunikation) som vi skal bringe med videre 

i vores fremtidig praksis?  

Fokus på/fælles opmærksomhed: 

- Rutiner omkring hygiejne 

- Rutiner omkring udeliv 

- Rutiner omkring ”rummet” for aflevering/afhentning 

- Opmærksomhed på at børnene skal være helt raske inden de kommer tilbage til institutionen’ 

- Fokus på overgange – vuggestue til børnehaven og børnehaven til skole 
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Kl. 18.45 – 19.00: 

5) Feriepasningsperioder 2020-2021, - (bilag vedhæftet) 

- Listede perioder (til godkendelse). 

- Dagtilbudsloven åbner mulighed for 4 ugers fællespasning i juli måned (til drøftelse og beslutning på 

næste møde).  
 

Lisbeth orienterede om mulighederne for flere uger med fællespasning i juli måned. Der er mulighed for at 

holde op til 4 ugers fællespasning. Lisbeth vil komme med et oplæg, så bestyrelsen kan træffe en beslutning 

på et oplyst grundlag. Det skal give mening ud fra et fagligt og økonomisk synspunkt, og ikke mindst ud fra 

et børneperspektiv. Bestyrelsesmedlemmerne bedes tage tankerne med tilbage til forældrerådet og drøfte 

overvejelserne. 

Kl. 19.00-19.25: 

6) Kort orientering fra Lisbeth   

- Orientering vedr. dagtilbuddet  

- Aktuel status ift. budget  

- Dagtilbudsanalysen og de kommende budgetforhandlinger   

- Andet       

 

Lisbeth oplyste om den sidst nye drejebog for hele coronasituationen.  

Pia Lybek er stadig sygemeldt. 

Der skal udarbejdes nye hjemmesider i kraft af at AULA også skal implementeres i Dagtilbuddene. AULA 

erstatter intra.  

Lisbeth orienterede omkring identificerede handlemuligheder i dagtilbuddet som en mulig følge af 

Dagtilbudsanalysen.  

Ift. budget, så er der godt med penge i dagtilbuddet. Midler ift. minimumsnormeringer er blevet givet. Ekstra 

midler fra socialministeriet blev givet ved årets start. Dertil midler til bygningsprojekter.  

2,4 mio.kr. merforbrug er blevet meldt ind ift. Corona. Alt er blevet godtgjort. Dog forventes det ikke, at der 

bliver godtgjort fuldt ud efter 1. aug. 

Alt i alt budgettet øget med næsten 6 mio. kr. ift. grundbudgettet ved årets start. 

Der har været udfordringer ift. rekruttering. Generelt et problem i kommunen. 

Ift. personaleudvikling er der opstået mulighed for at være med i ”sprogtrappen”. Opkvalificering af indsatsen 

for de yngste børn. 

 

Kl. 19.25-19.35: 

7) Aktuelle opgaver for bestyrelsen i indeværende år: 

- Forældrebetalt kostordning, - afstemning på oplyst grundlag.  

 

Der er indstillet til Byrådet, at der ikke skal stemmes om en aldersopdelt kostordning for hver enkelt afdeling. 

- Bestyrelsens rolle i arbejdet med og omkring den styrkede pæd. læreplan. 
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Punktet vil komme på dagsorden til næste møde. 

- Fortsættelse af udarbejdelse af principper for dagtilbuddet. 

- Andet?  

 
Kl. 19.35-19.45: 

8) Eventuelt. 

 

Ekstra bestyrelsesmøde d. 2. nov. Lisbeth indkalder.  

Punkter til dagsorden: 

 - Afstemning om kost i afdelingerne, hvilket kosttilbud skal der tilbydes for de kommende to år 

 - Fællespasning i flere uger i sommerferien 

 - Styrkede læreplan – pædagogiske grundlag er færdig og aktuelt arbejdes der med praksisfortællinger ift. 

konkret udmøntning af de tolv læringsmål i den styrkede pædagogiske læreplan.  

 

 

 

 

 


